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    CHINA. Republic, 1912-1949. Dollar ND (1916), Yuan Shih-Kai. Gold pattern. Obv. Yuan Shih-Kai facing in unform. Rev. Dragon flying left, ...             Читать далее
                    


                    

	
		Базовая стоимость лотов:
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                                                                        CHINA. Republic, 1912-1949. Dollar ND (1916), Yuan Shih-Kai. Gold pattern. Obv. Yuan Shih-Kai facing in unform. Rev. Dragon flying left, inscriptions above and below. Reeded edge. KM Pn 53 var; Kann 1560. Gold. 37.36 g. 
Nice UNC 
 
Ex. NGSA auction 3, 29-30 november 2004, lot 324. 
 
Born on September 16, 1859 in a village in the county of Xiangcheng, Yuan Shih-Kai began at a young age, a brilliant military career, then a political career, in Korea and then in China. In order to restore order and counter the warlike expansion of Japan, the King of Korea appointed him as subprefect with the mission of training 500 officers in the art of modern warfare. During the first Sino-Japanese war, Yuan Shih-Kai commanded the Chinese forces stationed in Korea. In 1902, he was appointed Viceroy of Zhili and notably repressed the Boxer Rebellion. Accused of participating in a conspiracy against the emperor of China, he narrowly avoided execution and is forced to retire in 1909. The Wuchang Uprising of October 11, 1911, obliges the Chinese government to recall him and even to appoint him Prime Minister and then President. Yuan Shih-Kai even obtains the abdication of the child Emperor Puyi, and on December 12, 1915, proclaims himself emperor for life of the Chinese Empire, under the name Hongxian. But three months later he is forced to abdicate under the pressure of the revolutionaries and the army. On June 4, 1916, he succumbs to a cerebral hemorrhage. The bust of Yuan Shih-Kai on the present pattern dollar was directly inspired from an official photograph presenting him as President of the Republic of China. 
 
Né le 16 septembre 1859 dans un village du comté de Xiangcheng, Yuan Shih-Kai commence très jeune une brillante carrière militaire, puis politique, en Corée puis en Chine. Pour rétablir l’ordre et contrer l’expansion belliciste du Japon, le roi de Corée le nomme sous-préfet avec mission de former 500 officiers à l’art de la guerre moderne. Lors de la première guerre sino-japonaise 1, Yuan Shih-Kai commande les forces chinoises stationnées en Corée 2. En 1902, il est nommé vice-roi de Zhili et réprime notamment la rébellion des Boxers. Accusé d’avoir participé à un complot contre l’empereur de Chine, il évite de peu l’exécution et se voit poussé à la retraite en 1909. Le soulèvement de Wuchang du 11 octobre 1911 force le gouvernement chinois à le rappeler et même à le nommer premier ministre, puis président 3. Yuan Shih-Kai obtient même l’abdication de l’empereur enfant Puyi 4 et, le 12 décembre 1915, il se proclame empereur à vie de l’Empire chinois, sous le nom Hongxian. Mais trois mois plus tard, il est contraint d’abdiquer sous la pression de révolutionnaires et de l’armée 5. Le 4 juin 1916, il succombe à une hémorragie cérébrale. Le buste de Yuan Shih-Kai présent sur ce dollar s’inspire directement d’une photographie officielle le présentant comme président de la république de Chine.                                                                
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 Файлы cookie 
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 Google Analytics 
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  Для работы сайта не обязательно включать файлы cookie, но это улучшает навигацию. Можно удалить или заблокировать файлы cookie, но в этом случае некоторые функции сайта могут работать некорректно.Информация о файлах cookie не используется для идентификации пользователей, и данные навигации всегда находятся под нашим контролем. Эти файлы cookie используются исключительно для целей, описанных здесь. 
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